
Zápis z jednání Komise pro chov a zdraví 17.08.2023 
 

Přítomni: F. Nahodil, R. Soukup, J. Janda, O. Dolejšová, Ing. E. Heitel 

 

1) Stížnost na průběh bonitace 

KCHZ obdržela stížnost na průběh bonitace Českomoravského klubu 

chovatelů barvářů z.s. konané dne 10.06.2023. Majitelka feny bavorského barváře 

Cita od Žižkova mlýna ČLP/BB/7236 uvádí, že její fena byla vyhodnocena jako 

nevhodná do chovu z důvodu barvy oka. Dle sdělení má fena oko hnědé, světlejší 

než čokoládové, ale stále v rámci standardu. Majitelka dokládá kopii PP 

s výsledky z výstav, na kterých byla fena vždy hodnocena jako výborná. 

KCHZ z dosažených vícero výstavních výsledků od různých rozhodčích 

zkonstatovala, že rozhodnutí klubu nebylo korektní. Standard světlejší oko 

připouští. Bonitační karta ČMKCHB nebyla předložena. 

KCHZ doporučuje P ČMKU provést rebonitaci za přítomnosti určeného 

rozhodčího/rozhodčích P ČMKU. 

Neschváleno P ČMKU 6.9.2023 

 

2) Stížnost na postup Českomoravského klubu chovatelů barvářů 

KCHZ byl zaslán podnět k prošetření postupu Českomoravského klubu 

chovatelů barvářů při zařazování do chovu. Fena Taffize Zwierzynieckiej Ostoi 

ČLP/BB/7065 splnila podmínky pro zařazení do chovu stanovené klubem. Fena 

byla v roce 2022 přihlášena na bonitaci, kde ji poradce chovu odmítl posoudit. 

Majitel fenu přihlásil na bonitaci dne 10.06.23, poradce chovu fenu opět odmítl, 

po argumentech majitele byla fena nakonec posouzena se zápisem do PP (chovná 

fena). Poradce chovu ale upozornil, že doporučení krytí této feny nebude 

povoleno.  Majitel feny uvádí, že klub normativech nemá uvedeno, jakým 

způsobem je možné odvolání proti rozhodnutí bonitační komise, což je v rozporu 

se Zápisním řádem čl. 4, odst. 6. Majitel feny žádá KCHZ o prošetření dodržování 

normativů. 

KCHZ doporučuje majiteli chovné feny zažádat o krycí list. Pokud nebude 

vydán (jedná se o řádně uchovněnou fenu), bude se KCHZ situací dále zabývat.  

 

3) Stížnost na výsledek bonitace Klubu chovatelů chrtů 

Na KCHZ se obrátila majitelka psa plemene italský chrtík ČLP/IT/3742 

Elgio Amati Ferrino Chelsea. Jedinec byl dne 24.09.2022 bonitován v Mladé 

Boleslavi s výsledkem nechovný z důvodu naměřené kohoutkové výšky 40 cm. 

Na výsledek bonitace majitelka podala odvolání, které bylo projednáno se 

schválením rebonitace 30.04.2023. Na rebonitaci byl naměřena výška 39 cm. 

Standard uvádí rozmezí 32 – 38 cm, kluby zastřešující plemeno se řídí řádem, 

který toleruje +/- 1cm, což výše uvedený pes splňuje.  Dle sdělení byli v klubu 

jedinci s stejnou výškou uchovněni, majitelka žádá KCHZ o prověření 

odlišného přístupu klubu k uchovnění jedinců dle kohoutkové výšky. 

KCHZ konstatuje, že pes při rebonitaci splnil podmínky standardu FCI 



a dohodnuté výjimky mezi kluby. Pokud byla důvodem k neuchovnění 

nadměrná výška, KCHZ konstatuje, že pes chovné podmínky splnil a měl by 

být uznán chovným. 

 

4) Žádost o stanovení minimálních chovných podmínek 

  Klub ruský toy ČR, z. s. se obrátil na KCHZ se žádostí o stanovení 

 minimálních chovných podmínek pro plemeno ruský toy. Plemeno je též zastřešeno 

 v Klubu chovatelů málopočetných plemen psů (KCHMPP). Klub ruský toy ČR, z. s. 

 uvádí, že vyvinul úsilí se s KCHMPP dohodnout na chovných podmínkách, které 

 platily  k 8.1.23, tedy ke dni doplnění žádosti o uznání Klubu ruský toy ČR, z.s.. 

 V době, kdy byl klub již uznán, tj 18.01.23 KCHMPP stanovil pro členy jiné 

 podmínky a zaslal Klub ruský toy protinávrh k dohodě o minimálních chovných 

 podmínkách, s tím, že platily již v době uznání klubu. Klub ruský toy požádal 

 KCHMPP o přehodnocení postoje k zaslanému návrhu, bohužel již neobdržel 

 odpověď. 

KCHZ doporučuje, aby byly dodržované jednotné chovné podmínky platné 

v KCHMPP v době založení Klubu ruský toy. Pokud by některý ze subjektů chtěl 

jednotné chovné podmínky pro oba kluby změnit, je třeba uzavřít novou vzájemnou 

dohodu. Oba kluby si mohou podmínky zpřísnit v rámci svého klubu, ale musí si i 

nadále vzájemně uznávat chovné jedince. 

   

5) Jednotné chovné podmínky pro plemeno basset hound 

  Basset klub ČR, z. s. se obracím na KCHZ se žádostí o posouzení 

jednotných chovných podmínek pro plemeno basset hound používaných 

v Basset klubu ČR z.s. a Klubu chovatelů honičů a o radu, též žádá jak 

postupovat při nápravě. Basset klub ČR, z. s. uvádí, že jedinci (věk 21 měsíců), 

posouzenému na klubové výstavě pořádané klubem chyběl zub M3. U plemene 

basset hound je podmínkou pro uchovnění úplný chrup, což tento jedince 

bohužel nesplňuje, tato informace byla sdělena majiteli přímo v kruhu, přesto 

byl pes v Klubu chovatelů honičů uchovněn. Basset klub, ČR z. s. uvádí že 

KCHH opakovaně porušuje podmínky uzavřené smlouvy a uchovňuje jedince, 

kteří by v Basset klubu uchovněni nebyli. Basset klub ČR, z.s. se domnívá, že 

chyba může být v rozdílném pojetí slova bonitace, kdy v tomto klubu bonitaci 

uskutečňuje tříčlenná komise a v KCHH je postačující vyplnění bonitační karty 

rozhodčím. Basset klub ČR, z. s. žádá KCHZ o pomoc při řešení výše 

uvedeného, případně stanovení chovných podmínek.   

Standard uvádí: Čelisti/ zuby: Silné čelisti s perfektním, pravidelným a 

kompletním nůžkovým skusem, což znamená, že horní řezáky těsně překrývají 

spodní a zuby jsou postaveny kolmo v čelisti. 

Z této formulace vyplývá, že standard řeší pouze počty zubů ve skusu. 

Dohoda o jednotných chovných podmínkách mezi Basset klubem a Klubem 

chovatelů honičů chybějící zuby neřeší.  Pokud by některý ze subjektů chtěl 

jednotné chovné podmínky pro oba kluby změnit, je třeba uzavřít novou 

vzájemnou dohodu. Oba kluby si mohou podmínky zpřísnit v rámci svého 

klubu, ale musí si i nadále vzájemně uznávat chovné jedince. 

 



 

6) Rebonitace u plemene leonberger 

  Moravskoslezský klub chovatelů a přátel leonbergerů z. s. žádá KCHZ 

o vyjádření k případu rebonitace psa Aaron Hugo Leotraks. Jedinec byl poprvé 

zbonitován 11.05.2019, kdy chovnost platila 2 roky. V roce 2022 se pes 

zúčastnil výstavy, kde získal posudek 2x P1 navíc, při rebonitaci (ve stejný den) 

pes nebyl zrebonitován pro vadu chrupu. Dle poradkyně chovu nebyl 

rozhodčím zapsán do rebonitační karty žádný zápis, následně poradkyně chovu 

psovi vlastním rozhodnutím (bez rebonitace) prodloužila chovnost o půl roku. 

Pes byl v roce 2022 znovu zrebonitován s výsledkem 2x P1 oboustranně (není 

uvedeno, zda byl uchovněn). Po rebonitaci se uskutečnila výstava, kde byla 

posouzena 3 štěňata po tomto psovi, všem chyběl zub P4, zbývající 3 potomci 

jsou plnochrupí. Klub žádá KCHZ o vyjádření se k chovnosti výše uvedeného 

psa a případného doporučení ohledně jeho potomků. 

  Z uvedené žádosti není prokazatelné, že by chybějící zuby P4 u 

potomků psa byly přenášeny pouze ze strany otce. Jeho další zařazení do chovu 

je výhradně v kompetenci chovatelského klubu. Chybějící P4 u potomků je dle 

standardu plemene vylučující vadou. 

 

7) Stížnost na postup uchovnění v Klubu chovatelů špiců 

  KCHZ obdržela stížnost na uchovnění jedince Klubem chovatelů špiců, 

který trpí závažnou vylučující vadou, a to předkusem. Autorka stížnosti žádá 

KCHZ o prošetření a sjednání nápravy. Stížnost je doložena fotografií, na které 

nelze daného jedince identifikovat.  

  KCHZ doporučuje stěžovateli obrátit se nejprve na kontrolní orgán 

klubu, který má kompetenci situaci prošetřit. Pokud následně předloží výsledek 

šetření KCHZ, může být případ dále projednáván. 

   

8) Prošetření porušení chovatelského řádu Klubu chovatelů Bichon a poil 

frisé, z. s. 

  KCHZ obdržela podnět k prošetření týkající se krytí psem, který nebyl 

uvedený na vystaveném krycím listu. Chovatelka klub žádala o vystavení 

krycího listu na daného psa, následně však nakryla jiný psem, původní krycí list 

si upravila. Dodatečně požádala o vystavení nového krycího listu již na 

správného psa. Zároveň došlo k porušení chovatelského řádu tj. krytí nebylo 

oznámeno do 3 dnů. 

  Tento bod byl již v mezičase vyřešen v kompetenci klubu.  

 

 

Příští jednání: 16.11.2023 od 9:30  

   

  



Zápis podléhá schválení P ČMKU.  

 

Zapsala:  I. Jarošová  

 

Ověřovatel zápisu: MUDr. F. Nahodil 

 

Zápis jednohlasně odsouhlasen všemi přítomnými členy KCHZ.  

 

 


